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Vlasceanu (HENRO): Sectorul energetic trebuie privit ca un sistem, pentru a oferi

consumatorilor preturi suportabile

Sectorul energetic trebuie privit  ca un sistem, altfel nu vom reusi sa avem preturi si facturi suportabile  pentru consumatori, a

declarat, luni, directorul executiv al Asociatiei  Producatorilor de Energie Electrica (HENRO), Silvia Vlasceanu, la cea  de-a 6-a

editie a Forumului Energiei.

"Sectorul energetic trebuie privit ca un sistem. Daca nu vom aplica  acest concept de sistem si sa privim toate segmentele cu acelasi 

obiectivism, cu aceeasi pasiune, cu aceleasi dorinte, cu aceleasi  ambitii, nu vom reusi sa avem un sector energetic care sa vina în  sprijinul

consumatorilor cu preturi suportabile, facturi pe care sa le  poata sustine din propriile venituri sau cu sprijinul statului, pentru  cei care sunt

într-adevar defavorizati. De aceea, cred ca pentru a veni  cu un program de investitii aplicabil tuturor segmentelor din sistemul 

electroenergetic trebuie sa privim toate aceste segmente în mod egal. Am  auzit ca vom avea saptamâna aceasta draftul de strategie, ca un 

document-concept. În orice caz, este nevoie de o planificare a  investitiilor si, când spun planificare, ma refer la faptul ca trebuie  planificate

investitiile în producere utilizând toate sursele si  resursele de energie. La fel de adevarat este ca ritmul de dezvoltare al  capacitatilor de

producere din surse regenerabile, cu precadere soare  si vânt, este mult mai rapid atunci când comparam cu dezvoltarea unor  capacitati în

zona nucleara sau de gaze naturale", a sustinut Vlasceanu.

În viziunea specialistei în energie electrica, sintagma "reducerea  dependentei de importuri" este mai corecta decât cea "independenta 

energetica".

"Având în vedere ca sistemele electroenergetice sunt interconectate, dar  le aducem din alte zone ale lumii, atunci într-adevar poate am putea

vorbi si de o industrializare corecta a României si de o crestere  evidenta a consumului. În final, ne dorim ca industrializarea sa duca la  o

crestere a consumului, ceea ce va da posibilitatea tuturor actorilor  din piata, de la producere pâna la consumator, sa contribuie la 

functionarea în siguranta si la crearea acestui hub energetic despre  care vorbim de 30 de ani, cel putin (...) Eu nu merg neaparat pe ideea  de

independenta energetica. Din punctul meu de vedere, sintagma corecta  este reducerea dependentei de importuri, mai ales în zona de energie 

electrica unde sistemele sunt interconectate (...) Toate segmentele  sectorului electroenergetic sunt importante, toate sub-sectoarele sunt  la

fel de importante. Pâna la urma, daca n-ai productie n-ai ce sa  transporti si daca n-ai consumatori nu mai ai nevoie nici de productie,  nici de

transportul energiei prin retelele de transport si distributie",  a afirmat reprezentanta HENRO.
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